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Zápis číslo 3/2016  

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  
________________________________________________________________________________ 
 
termín jednání:           12.05.2016   od: 13,30  do: 15,45 hodin 

místo jednání:            Zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko, poté terénní    
                                    šetření 
 
 
Přítomni:      
za komisi ŽP:    Jan Kozák  

Mgr. Vlasta Machartová 
   František Hejhal 
    Ing. Vladimír Ondruška 
    Jaroslav Kolář 
    Dana Řezáčová 
Omluveni:    Petr Hladký 
    Milan Černý 
    Mgr. Karolína Mitísková 
Za OŽP:   Ing. Hana Hadrbolcová 
  Ing. Jana Burdová 
   
     
 
Program:  
 

1. Řešení zeleně na Husově náměstí 
2. Problematika třídění odpadů 
3. Podněty na pokácení a úpravu dřevin na pozemcích města 

 
 
Jednání: 
 

1. Řešení zeleně na Husově náměstí 
Z prvního jednání KŽP v letošním roce vyplynul úkol zpracovat jednoduchou studii řešení zeleně na 
Husově náměstí. Na jednání komise ŽP se dostavila autorka studie Ing. Naděžda Žaludová, která 
popsala současný stav zeleně a představila tři možné varianty budoucího řešení. Zeleň na Husově 
náměstí představuje stromořadí 9 ks lip, které byly vysázeny v malých záhonech v úrovni chodníku, 
částečně ve vyvýšeném úzkém záhoně ohraničeném betonovou palisádou. Stromy jsou podsazeny 
půdopokryvnými dřevinami a sezónními květinami. Zdravotní stav dřevin je poznamenán zadlážděním, 
ke kterému nejsou lípy tolerantní, stromy vykazují celkově slabý růst, jsou řídce zavětvené, vyskytují se 
zlomy v koruně, poškození kmene, atd.  
První varianta možného řešení respektuje stávající uspořádání výsadeb a stav zeleně ve smyslu 
maximálního zachování stávajících perspektivních dřevin ve vyhovujícím zdravotním stavu. Jedná s o 
ponechání 3 ks  lip, které by se doplnily výsadbou 3 ks alejových stromů se štíhlou korunou a výsadbu 
vhodných nenáročných stálezelených podsadbových rostlin. 
Druhá varianta se podřizuje stávajícímu uspořádání výsadbových záhonů s tím, že nevhodně zvolené 
vzrůstné lípy nahrazuje vhodnějšími méně vzrůstnými druhy snášejícími zadláždění a ponechává 
pouze jednu největší perspektivní lípu ve zvýšeném záhoně.  
Třetí varianta předpokládá rozšíření výsadbového prostoru pro stromy spojením stávajících 
výsadbových záhonů a lípy nahrazuje vhodným méně vzrůstným druhem tolerantním k zadláždění. 
Dále předpokládá přesun mobiliáře a doplnění dlažby v místech, kde výsadbové záhony nevyhovují 
pěšímu provozu. I tato varianta předpokládá ponechání největší lípy ve zvýšeném záhoně.       
Komise všechny varianty posoudila a přiklonila se k variantě č. 1, která zachovává perspektivní stromy 
a nepředpokládá žádný stavební zásah, je tudíž také nejlevnější variantou.  
Závěr: Komise se při řešení zeleně na Husově náměstí rozhodla pro variantu č. 1. Přesná 
specifikace použitých stromů i podsadbové zeleně bude předmětem některého z dalších jednání 
KŽP.   
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   6/6/0/0 
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2. Problematika třídění odpadů 
Tajemnice komise informovala členy KŽP o úkolu z RMM pro OŽP předložit návrh na motivační systém 
třídění odpadu. V současné době probíhá mapování třídění odpadů obyvateli města, přičemž se 
zjišťuje, že v mnoha případech lidé odpad třídí velmi málo. Ing. Ondruška navrhl, aby si členové komise 
na příští zasedání připravili různé návrhy, které by vedly ke zlepšení třídění odpadů. Všechny návrhy 
budou na zasedání projednány a případně doporučeny radě ke schválení.      

 
             

3. Podněty na pokácení a úpravu dřevin na pozemcích města 
 

Návrh na obnovu zeleně před domem čp. 831 v Nádražní ulici  
Tajemnice KŽP předložila členům komise žádost manželů xxxxxxx o obměnu okrasné zeleně 
v trávníkové ploše před jejich domem. Žadatelé by chtěli místo řady tavolníků, které jsou zde nyní 
vysázeny, umísit nízký červenolistý dřišťál kombinovaný se stálezeleným brslenem. Manželé xxxxxxx 
chtějí zeleň obměnit na vlastní náklady s tím, že i následnou údržbu by si zde prováděli sami.  
Závěr: Komise KŽP souhlasí s tím, aby manželé xxxxxxx na vlastní náklady vysadili před 
domem čp. 831 místo stávající zeleně červenolistý dřišťál spolu s brslenem za předpokladu, že 
tato výměna bude provedena až po odkvětu tavolníků.    
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   6/6/0/0 

 
Návrh na pokácení douglasky tisolisté a jedle bělokoré v ul. P. Bezruče  
Tajemnice KŽP předložila členům komise žádost pana xxxxx o pokácení douglasky tisolisté a jedle 
bělokoré před domem čp. 794 v ul. P. Bezruče. Jako důvod žádosti je uvedeno zanášení okapů a 
svodů, mech na střešní krytině a skutečnost, že kořeny stromů narušují chodník a základy domu. Na 
základě žádosti bylo provedeno místní šetření, při kterém bylo zjištěno, že douglaska (obvod kmene 
200 cm) a smrk (obvod kmene 180 cm) rostou ve vzdálenosti cca 5 m od domu, jedná se o mohutné 
stromy, které byly v minulosti postupně vyvětvovány, nyní zavětvení stromů začíná na úrovni střechy 
domu. Stromy jsou ve velmi dobrém zdravotním stavu bez jakýchkoliv známek poškození. Komise 
návrh na pokácení stromů projednala, ale s pokácením stromů nesouhlasí. Zanášení okapů a svodů, 
ani mech na střešní krytině nemůže být důvodem pro pokácení stromů a skutečnost, že kořeny stromů 
narušují základy domu, nebyla nijak žadatelem prokázána.    
Závěr: Komise ŽP s pokácením douglasky tisolisté a smrku ztepilého u domu čp. 794 
nesouhlasí.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   6/5/0/1 

 
Žádost o prostříhání magnolie před DPS Libušina  
Tajemnice KŽP předložila členům komise žádost paní xxxxxxx z DPS Libušina o ořez magnolie, která 
roste před oknem jejího bytu. Jako důvod je uvedeno, že magnolie značně zastiňuje její okno a je 
nucena často i přes den v bytě kvůli magnolii svítit. Komise žádost projednala a konstatovala, že 
magnólie se běžně nestříhají, každá magnólie může na řez reagovat rozdílně, a proto řez magnolie 
rozhodně nedoporučuje. 
Závěr: Komise ŽP nedoporučuje provádět jakékoliv zásahy do magnólie rostoucí před DPS 
Libušina.  

             Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   6/6/0/0 
  
 V 15,15 hod se omluvil z jednání předseda komise Jan Kozák.  
 

Žádost o úpravu zeleně v ul. 1. máje  
Tajemnice KŽP předložila členům komise žádost paní xxxxxxx o posouzení stavu zeleně v pásu před 
domy čp. 1054-1078  v ul. 1. máje. Paní xxxxxxx požaduje posouzení stavu živého plotu z mochny 
křovité a další zeleně v této lokalitě, zejména jalovců, které jsou v současné době velmi rozrostlé. Na 
základě žádosti bylo provedeno místní šetření, přičemž komise konstatovala následující: U živého plotu 
z mochny křovité již bylo provedeno radikální zmlazení (dle sdělení zástupce OŽP byly mochny 
napadeny hnilobou) a v den místního šetření 12.05.2016 již bylo patrné obrůstání. Ohledně údržby 
další zeleně komise doporučila zmlazení keře zlatice prostřední před domem čp. 1054 a šetrné 
odstranění části proschlého jalovce, který se nachází pod stávajícím vzrostlým javorem. Tento jalovec 
zřejmě trpí právě blízkostí stromu, který mu odebírá potřebnou vláhu. Další zásah do jalovců komise 
ovšem nedoporučuje. Větší zásah do starého dřeva jalovce není žádoucí, staré dřevo jehličnanů velmi 
špatně obrůstá a z estetického hlediska by takový zásah nebyl vhodný.   
Závěr: Komise ŽP doporučuje zmlazení keře zlatice prostřední před domem čp. 1054 a šetrné 
odstranění části proschlého jalovce. 

             Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   5/5/0/0 
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Návrh na ošetření lipové aleje v Nádražní ulici 
Tajemnice KŽP předložila členům komise návrh na ošetření dvouřadé aleje v Nádražní ulici lemující 
chodník k vlakovému nádraží. Město Milevsko se v loňském roce stalo polovičním spoluvlastníkem 
pozemku, na kterém se alej nachází. V aleji jsou stromy s poměrně velkým množstvím suchých větví, 
které mohou v případě pádu ohrožovat kolemjdoucí. Vzhledem ke skutečnosti, že chodník je značně 
frekventovaný, je nutné co nejdříve provést bezpečnostní řez stromů. Komise provedla místní šetření a 
doporučila odstranit suché nebezpečné větve, případně kmenové výmladky a některé větve 
zasahujících nad silnici a bránících provozu. Větší zásah komise zatím s ohledem na vysokou finanční 
náročnost nedoporučuje.  
Závěr: Komise ŽP doporučuje u dvouřadé aleje v Nádražní ulici provést provozně bezpečnostní 
řez stromů a odstranění kmenových výmladků.          
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   5/5/0/0 

 
 

Stanovisko OŽP: Odbor životního prostředí se s názory Komise ŽP ztotožňuje.  
 
 
     Komise ŽP 
 

 
Doporučuje: 

 Při řešení zeleně na Husově náměstí ponechat 3 ks perspektivní lípy, doplnit tři vhodné 
alejové stromy se štíhlou korunou a vysadit nenáročné stálezelené podsadbové rostliny. 

 Zmladit keř zlatice prostřední před domem čp. 1054 a šetrně odstranit část proschlého jalovce. 

 V aleji lemující chodník k vlakovému nádraží provést zásah v podobě provozně 
bezpečnostního řezu stromů a odstranění kmenových výmladků.          
 

 
Nedoporučuje: 

 Provést jakýkoli zásah do magnolie rostoucí před DPS Libušina 
 

Souhlasí: 

 S obnovou zeleně před domem čp. 831 v Nádražní ulici, kterou provedou na vlastní náklady 
manželé xxxxxxx.   
 

Nesouhlasí: 

 S pokácením smrku ztepilého a douglasky tisolisté před domem čp. 794 v ul. P. Bezruče. 
 
 
 
Pro příští zasedání komise životního prostředí byl schválen termín  ve čtvrtek 09.06.2016 ve 13,30 hod v zasedací 
místnosti MěÚ Sažinova. 
 
 
 
 

V Milevsku dne: 19.05..2016 
 
 
 
Zapsala: Ing. Hana Hadrbolcová, v.r.  
tajemnice Komise životního prostředí 
 
 
 
Jan Kozák, v.r. 
předseda Komise životního prostředí 
 
 
 
 
 
 


